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IVN ZIŅOJUMA SABIEDRISKĀS APSPRIEŠANAS SANĀKSMES PROTOKOLS Nr.1 
par paredzēto darbību - smilts un grants ieguve derīgo izrakteņu smilts un smilts-

grants atradnē “Vidus Mālnieki”. 
 
 

 
Cēsīs, 2024.gada 20.novembrī 
 

Sākotnējās sabiedriskā apspriešanas sanāksme notiek Cēsu novada domes zālē Raunas 
ielā 4, Cēsīs, un attālināti ZOOM programmā. 

Sanāksmes sākums 18:00 

Sanāksmi vada un protokolē Uģis Lapiņš, SIA “Geo Eko Risinājumi”. 

Sanāksmē piedalās (dalībnieku pieraksta lapa netiek pievienota protokolam personas 
datu aizsardzības nolūkā): 

- Uģis Lapiņš, SIA “Ģeo Eko Risinājumi”, 
- Lauris Sildniks, SIA “Fono”, 
- Mārtiņš Ločmelis, SIA “Uplandi”, 
- Inta Ādamsone, Cēsu novada centrālās administrācijas Attīstības pārvaldes 

Vides un klimata neitralitātes nodaļas vadītāja, 
- divi ieinteresētās sabiedrības pārstāvji. 

Sanāksmei attālināti ZOOM programmā pieslēdzās: 

- Valsts vides dienesta pārstāve Inese Ozoliņa, 
- Dabas aizsardzības pārvaldes pārstāve Inese Jakovele. 

Darba kārtība: Paredzētās darbības sākotnējās sabiedriskās apspriešana. 

U.Lapiņš: Informē, ka sāk prezentācijas video ierakstu un sanāksmes skaņas ierakstu 
telefonā (diktafonā). 

U.Lapiņš: Iepazīstina klātesošos ar paredzēto darbību. 

I.Jakovele: DAP ir sagatavojusi vēstuli par IVN ziņojumu. 

Sabiedrības pārstāvis (8:281): No kura punkta ir mērīts (attālums no atradnes līdz 
mājām)? 

U.Lapiņš: No atradnes potenciāli tuvākās vietas, tas ir tur, kur atļauts faktiski iegūt, 
taisnā līnija līdz mājām.  

Sabiedrības pārstāvis (8:46): Līdz mājai vai līdz īpašuma robežai? 

U.Lapiņš: Tieši līdz dzīvojamai mājai. 

Sabiedrības pārstāvis (8:54): No prezentācijas nevar saprast transportēšanas 
maršrutu. 

U.Lapiņš: IVN ziņojuma ir aprakstīts un norādīts izvešanas virziens. 

Sabiedrības pārstāvis (8:23): Vai Meža Cīruļi darbību ir beiguši? Iet rekultivācija? 

U.Lapiņš: Meža Cīruļiem ir divi ieguves laukumi. Viens ir rekultivēts. 

 
1 Diktafona ieraksta laiks 
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Sabiedrības pārstāvis (8:41): Vai Jūs esiet komunicējuši ar kaimiņiem Meža Cīruļi? 

U.Lapiņš: Nē, neesmu. 

Tehnisks pārtraukums 18:24-24:15 

U.Lapiņš: Turpina iepazīstināt klātesošos ar paredzēto darbību. 

Sabiedrības pārstāvis (24:51): Jūs atsaucaties, ka Meža Cīruļi ir labai piemērs 
rekultivācijai. 

U.Lapiņš: Esmu garām braucis un izskatās labi, salīdzinot ar citām vietām. 

Sabiedrības pārstāvis (25:04): Jā, bet mēs zinām pretējo viedokli. Ja atsaucaties uz citu 
viedokli, tad vajag norādīt, ka tas ir Jūsu viedoklis. 

I.Jakovele (27:52): Kas attiecas uz putniem no DAP būs lūgums papildināts IVN 
ziņojumu ar nosacījumu, ka koku ciršana un augsnes virskārtas noņemšanu drīkst veikt 
1.augusta līdz 31.martam. 

U.Lapiņš: Esmu šādu nosacījumu redzējis un ir saprotams. 

Sabiedrības pārstāvis (36:07): Kurā brīdī veido valni? Vēlos, lai man dabā parāda 
atradnes robežu tuvākajā vietā mājām. Un vai augsnes valnis ir vēl aiz atradnes? 

U.Lapiņš: Valnis būs papildus aiz atradnes robežas. Līdz 4 m plats, 2m augsts. 

I.Ādamsone: Tas būs projektā (valnis)? 

U.Lapiņš: Vaļņi, kaudzes, tas viss būs derīgo izrakteņu ieguves projektā. 

Sabiedrības pārstāvis (37:57): Mēs visi zinām, kur dzīvojam. Troksnis mūs netraucē. 
Ūdens mūs netraucē. Mūs vienīgais interesē ainavas. Ainavas ir dažādas. Ainava garām 
braucējiem un ainava no otras puses. Nepieciešamas izskaidrot. Kur cirtīs? Vai atstās 
kokus? 

Sabiedrības pārstāvis (38:47): Jums šeit [prezentācijas plānā] nav korekti. 
Nepieciešams norādīt tieši atradni un valni. 

U.Lapiņš: Pie tā mēroga līnijas biezums arī ir apmēram augsnes vaļņa izvietojums 4m. 

Ietekmes uz ainavu atšķiras atkarībā no tā, no kuras puses skatās. 

Sabiedrības pārstāvis (39:48): Vai alternatīvu risinājumi par to, ka pārvieto šķirotāju 
par atradni, attiecas uz ietekmi uz ainavu? 

U.Lapiņš: Jau šobrīd šķirošanas iekārtu no ceļa nevar redzēt, jo tā atrodas 
pazeminājumā. Var redzēt atsiju kaudzes. 

Sabiedrības pārstāvis (42:28): Cik dziļa būs bedre? 

M.Ločmelis: 5,5 metri. 

I.Ādamsone (42:31): Tādā dziļumā nebūs ūdens? 

U.Lapiņš: Atradnē “Uplandi” nav dīķis arī tagad. 

I.Ādamsone (42:57): Par mājām “Miķīši”. Vai starp atradni un mājām ir plānota meža 
buferjosla? 

L.Sildniks: Dabā ir mežs priekšā. No mājām atradni neredzēs. Tur ir jauns mežs, kuru 
nav paredzēts nocirst. 
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I.Jakovele (45:01): Atradne darbosies 7 gadus. DAP norāda, ka nepieciešams IVN 
Ziņojumu detalizētāk papildināt par ainavu. Kā iekļaujas ainavā? 

Jāvērš uzmanība uz invazīvajām svešzemju sugām. Lūdzu VN Ziņojumā iekļaut 
informāciju par piesardzības pasākumiem. 

Vēršu uzmanību, ka ir sagatavoti jauni normatīvie akti par Gaujas nacionālo parku. 
Līdzam ņemt vērā, ka nevarēs veikt zemes dzīļu izpētes. Un rekultivācijas plāns jāskaņo 
ar DAP. 

Rekultivācijas gadījumā jāparedz apmežošana bez egļu monokultūrām un ir ieteikums 
apmežot ar priedēm vai mistraudzēm. 

U.Lapiņš: Tur šobrīd arī priedes aug. 

I.Ādamsone (54:46): Latvijas valsts ceļi raksta, ka nepieciešama brauktuves dubultā 
apstrāde, lai uz autoceļa neiznes dubļu. 

U.Lapiņš: Tā kā tas bija Latvijas valsts ceļi ieteikums, tad pagaidām netiek tas 
paredzēts. 

L.Sildniks: Mēs plānojam izmantot pašvaldības ceļu. Mēs varam izmatot, bet nav 
vajadzība. 

I.Ādamsone: Kad prasīsiet atļauju, norādiet korektu informāciju. 

I.Ozoliņa (57:11): Ja uz valsts ceļa nonāk materiāls no karjera, operatoram ir 
pienākums sakārto ceļu. Arī ar pašvaldību jāsaskaņo ceļa izmantošana. 

U.Lapiņš: SIA “Fono” plāno tā rīkoties. 

U.Lapiņš: Atkārto par sabiedriskās apspriešanas termiņiem. 

I.Ozoliņa (1:02:19): Ziņojumā vienā vietā ir 17 kravas auto reisi, bet citā 34 dienā. Kāds 
ir plānots reisu skaits? 

U.Lapiņš: Izskatās, ka varētu būt runa par reisiem un braucieniem. Viens reiss ir divi 
braucieni. 

I.Ozoliņa (1:02:41): Ziņojumā rakstīts, ka akceptēti A kategorijas krājumi, bet ir 
akceptēti N kategorijas. 

U.Lapiņš: Paldies, pārbaudīšu informāciju. 

 

U.Lapiņš: Slēdz sabiedriskās apspriešanas sanāksmi plkst.19:05 

 

Protokolētājs, vadītājs U.Lapiņš 

Protokols sagatavots un parakstīts 2024.gada 28.novembrī. 
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